
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 

 30.6.24סיכום ישיבת הגנת הסביבה 

 נוכחים:  

 ראש המועצה: 

 מר גיל חנניה 

 חברי הועדה:

 ליאור )יו"ר הועדה, פעיל סביבתי, יוזם כלים שבים בנימינה( 

 תמיר יונגר )חבר מועצה, פעיל בתחום שימור עצים, עובד בחברת סולראדג'( 

 דפנה בן ארי )סגנית ראש מועצה, רכזת הדרכות רמת הנדיב, פעילה בארועי קהילה ונחל עדה(

 מיכל אורון עזאני )חברת מועצה(

 אנרגיה נקייה ומניעת זיהום(  –)שומרי הבית   מיכל זיו

 מחזור, התייעלות אנרגטית, קהילה(  –שירי רוזן )מנהלת קיימות מ.א. מנשה 

 נירית לביא אלון )מנחה ומרצה בתחומי אקולוגיה וסביבה( 

 רגב גולן )מנהל מחלקת שפ"מ( 

 

 משקיפי ציבור: 

 ליאת הדר )מנהלת תחום מחקר רמת הנדיב(

 יניר דוידזדה )פעיל סביבתי, מיזמי יער המאכל, קהילת השמש( 

 יעוץ לחברות אגריפודטק, עצים ומשבר אקלים( –רון זליגמן )אגרונום 

 דוד מוסקו )פעיל שומרי נחל עדה, מתנדב ברמת הנדיב ובבי"ס גבע, רכז מנטרי הפרפרים במרחב(

 עמית שקדי )אקוהדרולוג( 

 ------------------------- 

רואה את הועדה לאיכות  מברך את המתנדבים ומודה להם מראש.  –  ראש המועצהדברי פתיחה של 

סוקי י מספר על עהסביבה כאחת מהועדות החשובות וכזו שיכולה להשפיע משמעותית על המרחב. 

 המועצה בנושאי סביבה: 

גיל חנניה לקח על עצמו מינוי של סגן יו"ר רשות הניקוז במטרה להשפיע על נושא הנחלים.   •

בנימינה נמצאת במורד נחל תנינים וכל הדברים שקורים במעלה הנחל משפיעים עלינו. המועצה  

בכדי להימנע ככל הניתן  652פועלת לשיפור הזרימה של הנחל והרחבת המעבר מתחת לכביש 

 מהצפות.  

המועצה ניגשת לשלל קולות קוראים בתחום איכות הסביבה, כולל בין היתר קול קורא של צלול   •

למעקב אחר איכות המים בנחלים, קול קורא של שטחים פתוחים וקול קורא גדול של רכבת ישראל 

)דרך האשכול(. חן לנדברג אחראית   65לנטיעת עצים במקום אלו שייכרתו כחלק מפרויקט תת"ל 

 אים במועצה.קולות קור

קו הביוב של המועצה עובר בקרבת הנחלים וזה מייצר אתגר משמעותי, בעיקר עקב מצבה  •

הפיננסי של הרשות והקושי בלתחזק אותו. לעיתים הביוב מציף ונשפך לנחלים ולעיתים להיפך,  

הנחלים משפיעים על מערכת הביוב. המועצה התקינה חיישנים לאיתור מהיר של הצפות מקו  

 חברי הועדה היכן נמצאים החיישנים.  הביוב. רגב יעדכן את



 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

פרויקט הקומפוסטרים נמצא בשלבים של התמחרות מול מספר חברות וצפוי לצאת לדרך   •

 בשבועות הקרובים. 

בשנת הלימודים הקרובה המועצה תיזום הגברת החינוך הסביבתי במערכת החינוך כחלק מהרצון  •

 לחבר את ילדי היישוב לטבע המקסים שמסביבם.

. כל רעיון צריך להגיע עם מקור מימוני  מבקש לחשוב על רעיונות ישימים שלא דורשים תקציב רב •

 . עקב מצבה הכלכלה הקשה של הרשות

 

עקב יכולתה הגדולה להשפיע. כבר ניתן לראות   בועדה זו בחר –זיוון, יו"ר הועדה ליאור  דברי פתיחה של

בחדר את ריבוי המשתתפים שכולם בעלי רקע, ניסיון ורצון גדול לתרום. כל משתתפי הישיבה ורבים אחרים  

שעוד יצטרפו אלינו במורד הדרך הם אנשים שאיכות הסביבה בדמם וחיים את התחום במשך שנים או  

 עשורים רבים.  

  – אורך הזמן שלקח להקים קואליציה אבל התוצאה משמחת מאוד  עקבעיכוב בפתיחת המפגשים מצר על ה

מקיר לקיר, דבר שקרה במספר   קואליציהגבעת עדה שהוקמה -הפעם הראשונה אי פעם עבור בנימינה

 מאוד מצומצם של רשויות בכל הארץ.

 נהלי עבודה

חברי מועצה, שני נציגי ארגוני   4 – ועדה סטטוטורית כלומר  הרכב מוגדר בחוק ולא ניתן לשינוי  .1

סביבה מקומיים, נציג אחד של ארגוני סביבה ארציים, נציג המועצה, נציג המשרד להג"ס +  

 משקיפי ציבור. 

, עדיף שהיו"ר יהיה גם חבר בועדה לכל תת ועדה יו"ר שיהיה אחראי על הפעילות והנהלים .2

 המרכזית בכדי שיוכל לתקשר את העבודה שנעשית בתתי הועדות אל כלל חברי הועדה. 

ייצר פרויקטים שמצריכים השקעה תקציבית של הרשות. חבל לבזבז את הזמן לא ל –ועדות  הבתתי  .3

של כלל המעורבים ולייצר תחושות של  תסכול בקרב החברים. פרויקטים שלא מצריכים תקציב 

רשותי יעברו יותר בקלות במליאת המועצה וכמובן שפרויקטים שחוסכים תקציבים )לדוגמה 

 עליונה כי יידחפו על ידי כלל הגורמים.  קומפוסטרים( צריכים להיות בעדיפות 

שוב, ליאור וגיל על מנת שיהיה מודע לפני שמושקעים מאמצים.  העביר דרך  ל –כל נושא שעולה   .4

 הרעיון הוא למנוע הרבה עובדה על משהו שייפסל מאוחר יותר. 

חשיבות למפגשים תדירים  נהשבועות ולכן יש 6ליתקיימו  אחת לאיכות הסביבה  מפגשי הועדה  .5

אבל כמובן שכל דיון פתוח לכלל   איש 12ועדות. בדיון ישתתפו רק נציגי הועדה עד השל תתי 

 . הציבור

בתתי הועדות ודיון איפה שצריך. החלק השני   : חלק ראשון עדכון של יו"רים2דיוני הועדה יתחלקו ל  .6

יהיה שיח מעמיק יותר על נושא משתנה. פרויקטים שעברו את הועדה יעלו אם צריך לאישור  

 בישיבת המועצה

אין טעם לרדוף אחרי כל עץ  חשוב לייצר תהליכי עבודה נכונים מול המועצה למשל בטיפול בעצים.   .7

בודד וחשוב לדעת לייצר תהליכים שימנעו את הצורך להגיע לסיטואציה שבה ישנם עצים לא  

מוגנים בעת קידום הבינוי. חשוב לזכור שכלל עובדי המועצה מגיעים במטרה לעשות טוב. אם  

תוף פעולה עם  משהו לא עובד טוב, צריך לבדוק איפה נופל התהליך ומה צריך לשפר, הכל תוך שי 

 עובדי הרשות.  



 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 רגב מבקש סבלנות והתמדה מול המועצה

בעיות פרטיות אפשר לפנות בפרטי ולא  לא דרך מאוד יעילה לנהל תקשורת.   –שימוש בווצאפ  .8

 .  של הועדה בווצאפ

 

 נושאים שהועלו על ידי חברי הועדה:

מיכל אורון עזני: נדרשת ישיבה בנושא קמינים עם המהנדס ואולי גם היועץ המשפטי בהיערכות לקראת  

 החורף הקרוב. חשוב להתמקד בקמפיין הסברה חיובי.  

רון זליגמן: יש קובץ מעודכן של סקר תושבים שצריך להתייחס אליו )שאל מה מציק לך(: פחים, פינוי אשפה,  

 מחייב התייחסות ותוכנית עבודה ולא תקציב.

רגב יבדוק אם ניתן   –הפרוטוקול של הועדה יעלה לאתר המועצה, לגבי תתי ועדות לא בטוח  – שקיפות 

 לקשר לתיקיה שיתופית.   

לישיבה הראשונה של כל תת ועדה יו"ר תת ועדה יברר מול רגב מי מהמועצה יכול לתת עדכון סטטוס ומצב  

 הנושא ברשות. תיאום חדר ישיבות עם דקלה רל"שית של ניצן במקרה הצורך.

 הרכב תתי ועדות )אפשר לצרף חברים נוספים(: 

 רוטשטיין, דפנה לב ארי, סיון הרול אבני, דוד מוסקו תמר שלייר, יובל נירית אלון )יו"ר(,  –  נחלים •

 , ליאור זיוון, דפנה לב ארי, מיכל אורון עזני )יו"ר(  שירי רוזן  –  מחזור ופסולת •
 ניקיון ואכיפה( –קומפוסטרים פיילוט, הגדלת מחזור יישובי, טיפול בפינות מחזור  נושאים לטיפול: )

יניר דוידזדה. צריך להוסיף נציגות מתוך המועצה    נירית אלון,, רון זליגמן )יו"ר(   – משבר האקלים  •

 )קב"ט? מנהל שפ"מ?(, ליאור יברר. 
 תכנית אקלימית לרשות(  בניית)

 יניר דוידזדה, תמיר יונגר, שירי רוזן מיכל זיו )יו"ר(,   –  אנרגיות מתחדשות •
, עידוד תושבים בשטח פרטי, מבני ציבור, מגרשי ספורט ומגרשי  PVהגדלת שימוש ב נושאים לטיפול: )

 חניה(

 , רון זליגמן, ליאת הדר  תמיר יונגר )יו"ר( – עצים  •
מחפשים   – מליון ₪  10פיצוי על כריתת עצים   –דרך האשכול  65ל  ". קול קורא תת1)נושאים לטיפול:  

.חריגות  3. תוכנית לנטיעות חלופיות מול המועצה ביחס למפות איי חום,  2יועץ מנוסה בסקר עצים, 

עצים משטח פרטי, נהלי עבודה עם המועצה בהקשר לעצים ובנייה, קרן פיצוי עצים, להבין למה לא  

 עובד(

, ליאור זיוון. צריך למצוא נציג מהועדה  )יו"ר(  ת הדר ליא –  + ממשק חקלאות וסביבה בעלי חיים  •

 החקלאית. 
, אי איסוף גללים, פינות האכלה  צייד, חיות בר, כלבים משוטטיםפסולת חקלאית, )נושאים לטיפול:  

 ( לחתולים

 שאר הנושאים ככל שיעלו יהיו בטיפול הועדה הראשית או יחולקו בין הועדות או ידחו לקדנציה אחרת.            



 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

שעתיים: עדכון ועדות משנה ונושא   –, יישלח זימון. משך ישיבה 19:00שבועות מפגש ועדה. ימי ראשון  6כל 

 מרכזי אחר.  

 כל שבועיים לפחות.  –תת ועדה  

 


